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Beleggen, moet je 
daar als kerk nu wel 
of niet aan begin-
nen? Op deze vraag 
zijn veel voors en 
tegens te noemen, 
zie ook de stelling 
van deze maand. 
We laten hier twee 
kerkrentmeesters aan 
het woord. Zo wordt 
het onderwerp van 
twee kanten belicht.

G erard Koekkoek (kerkrentmeester 
in de Protestantse Gemeente 

Zaandam): "Ik denk dat het een goede 
zaak is als colleges van kerkrent-
meesters beleggen. In mijn ogen 
maakt niet beleggen lui en minder 
maatschappelijk betrokken. Als je 
alleen een spaarrekening hebt, leg je 
daarmee de discussie buiten de deur, 
je laat het aan de bank over. Als kerk 
heb je dan geen zicht op wat er met 
je geld gebeurt en waar het in belegd 
wordt. Want de bank belegt dat geld 
natuurlijk wel. Daarnaast leveren 
spaarrekeningen op dit moment ook 
geen of slechts weinig rendement."

"Het gaat dan wel om selectief beleggen, 
en dat kan bijvoorbeeld ook het verstrek-
ken van leningen zijn. Het past een kerk 
goed om te zoeken naar groepen die met 
investeringen sociaal-maatschappelijke 
doelen nastreven. Dat kan in de zorg 
zijn, in het milieu, in het onderzoek, dat 
wat in jullie ogen belangrijk is. Op die 
manier kun je als kerk met je vermogen 
iets goeds doen voor de maatschappij 
en help je anderen met geld waar je 
zelf niet direct een doel voor hebt. Je 

behaalt maatschappelijk rendement 
en tegelijk kun je er ook inkomsten mee 
genereren of de inflatie bijhouden. Dat 
kan door middel van bureaus als Waar-
devoorjegeld of Oneplanetcrowd. Dit zijn 
financieringsprojectbemiddelaars, die 
met een uitgewerkt voorstel komen en le-
ningen, obligaties en soms ook aandelen 
beschikbaar stellen om op in te schrijven. 
Afhankelijk van de kennis die in het colle-
ge beschikbaar is, kun je ook zelf zoeken 
naar maatschappelijke initiatieven. Ik 
weet niet of het een goed idee is om als 
kerk echt zelf de aandelenbeurs op te 
gaan, dat is wel echt een andere tak van 
sport waar ook meer risico's aan zitten."

"Uiteraard is het wel belangrijk om 
vooraf de 'spelregels' die je wilt volgen 
bij het beschikbaar stellen van gelden 
binnen de kerk te bespreken en vast 
te leggen in een beleggingsstatuut. 
Bespreek met elkaar welke doelen je 
nastreeft en ook met welk geld er be-
legd gaat worden. Je moet goed be-
denken hoe je aan het geld gekomen 
bent en welk deel je wanneer nodig 
hebt. Natuurlijk moet je niet je gehele 
vermogen in beleggingen steken."
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"Niet 
beleggen 

maakt lui." 
Gerard Koekkoek
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B ertus te Grotenhuis (kerkrentmees-
ter in de Protestantse Gemeente 

Dinxperlo): "Het is niet zo dat ik tegen 
beleggen ben, integendeel zou ik zelfs 
willen zeggen, maar beleggen als kerk 
kan wel alleen onder speciale voorwaar-
den. In de meeste gevallen zal het dan 
uiteindelijk geen goed idee zijn."

"Wel of niet gaan beleggen is op dit mo-
ment een heel actuele vraag die op veel 
plaatsen speelt. Dat geeft in mijn ogen de 
eerste moeilijkheid aan. Veel mensen den-
ken op de korte termijn. Door de lage rente 
brengen spaarrekeningen niets of weinig 
op, instappen in beleggingen kan dan het 
rendement vergroten. De drempel is ook niet 
erg hoog, de benodigde statuten zijn op de 
website van de PKN zo te downloaden. Even 
invullen, en het zou al in orde zijn. Hierdoor 
wordt dat korte-termijn-denken gerecht-
vaardigd. Nu de rentes weer stijgen, zullen 
velen weer van het beleggen terugkomen, 
maar als je het over zo'n korte periode be-
kijkt kan het rendement ook erg tegenvallen. 
Het jaar 2022 was bijvoorbeeld een jaar met 
hele slechte beleggingsresultaten."

"Omdat beleggen iets voor de lange termijn 
is, is het voor het college van kerkrentmees-
ters dus niet alleen zaak om de nodige 
kennis in huis te hebben, maar ook om dit 
in huis te behouden. Dat laatste wordt nog 
wel eens vergeten. Een college bestaat na-
tuurlijk uit steeds wisselende personen. Als 
dan degene met kennis van beleggingen 
het college verlaat, heb je een probleem. 
Een college heeft toch al kennis nodig op 
heel veel vlakken, de vraag is of je je ener-
gie dan moet steken in beleggen." 

"Wil je toch gaan beleggen, dan doe 
je er als kerk goed aan om een beleg-
gingscommissie van enkele personen 
te vormen en deze commissie een 
tienjarig mandaat te verlenen. Laat de 
commissie na die tien jaar de resultaten 
presenteren. Die tijdspanne heb je echt 
nodig om ook daadwerkelijk rendement 
te behalen. Als je beleggingen op te 
korte termijn bekijkt, loop je het risico 
dat emoties een grote rol gaan spelen, 
waardoor er te snel 'gehakt' wordt in de 
beleggingen. Dat vereist dus echt kennis 
en ervaring in de aandelenmarkt."

"Het is zaak 
de kennis 

ook in huis te 
houden."

Bertus te Grotenhuis




